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§ 263 Dnr 302917 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet utser Martin Edberg (S) till att justera protokollet. 
 
Bakgrund 
Arbetsutskottet ska besluta om vem som ska justera protokollet 
tillsammans med ordföranden. 
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§ 264 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare samt från 
kommunchefen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet noterar informationen. 
 
Bakgrund 
Pernilla Tornéus (M) informerar från Växjö Charitys välgörenhetsbankett 
där hon representerade kommunen tillsammans med Maria Garmer (V) 
och tjänstemän från näringslivsavdelningen. 
 
Pernilla Tornéus informerar även om ett kommande möte med 
trafiknämnden tillsammans med samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef, informerar om att hon invigt 
anhörigveckan som pågår 2-8 oktober på Pensionärernas hus. 
 
Rydberg Lilja informerar även om rekryteringen av ny hållbarhetschef, 
utvecklingschef samt VD i Vidingehem som nu befinner sig i slutfasen. 
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§ 265 Dnr 2023-00009 
 

Delårsrapport för Växjö kommun per augusti 2023  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
1. Kommunfullmäktige godkänner Delårsrapport januari-augusti 

2023, Växjö kommun. 
 

2. Kommunfullmäktige godkänner att utbildningsnämnden, efter 
antagen handlingsplan, prognosticerar ett underskott om 10 
miljoner kronor, och att om underskottet kvarstår vid årets slut 
får nämnden nyttja eget kapital i motsvarande utsträckning. 
Skulle eventuellt ytterligare underskott uppkomma får detta 
hanteras i samband med beslut om årsredovisning och 
balansering av eget kapital. 
 

3. Kommunstyrelsen rekommenderar utbildningsnämnden att, med 
anledning av kommunens i övrigt prognosticerande positiva 
resultat, upphäva nämndens beslutade inköpsstopp. 

 
Bakgrund 
Kommuner ska minst en gång under räkenskapsåret upprätta en delårs-
rapport som omfattar en period av minst hälften och högst två 
tredjedelar av året. Växjö kommun har valt att upprätta en delårsrapport 
per augusti. Delårs¬rapporten ska omfatta uppföljning av både ekonomi 
och verksamhet. Revisorerna ska granska delårsrapporten och lämna ett 
särskilt revisors-utlåtande.  
  
Kommunstyrelsens förslag till beslut angående utbildningsnämndens 
underskott och dess hantering har beretts politiskt.   
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefen har i en skrivelse den 3 oktober överlämnat 
delårsrapport efter augusti 2023 för Växjö kommunkoncern. 
Kommunens helårsprognos för 2023 bedöms ge ett resultat på 194 
miljoner kronor. Jämfört med fastställd budget innebär detta en 
positiv avvikelse på 169 miljoner kronor. 
 
Nämnder och kommunstyrelsen prognosticerar sammantaget ett 
överskott på 43 miljoner kronor. Den nämnd som visar störst positiv 
avvikelse är omsorgsnämnden. Utbildningsnämnden prognosticerar en 
negativ avvikelse mot budget.  
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VKAB-koncernen visar ett resultat på 222 miljoner kronor per den 31 
augusti vilket är bättre än den periodiserade budgeten. De flesta av 
bolagen visar på bra resultat vilket till stor del beror på att majoriteten 
av underhållskostnaderna ännu inte är upparbetade. 
 
-Delårsrapport januari-augusti 2023, Växjö kommun 
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§ 266 Dnr 2023-00006 
 

Kommunstyrelsens ekonomiska månadsrapport efter 
september 2023  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna månadsrapport per september 
2023. 
 
Bakgrund 
Månadsvis ekonomisk uppföljning för kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens skrivelse daterad 2023-09-22 där följande 
sammanfattning framgår: Målet att bedriva sin verksamhet inom 
tilldelad budgetram är uppfyllt om det sammanlagda resultatet för 
styrelsens verksamheter blir noll eller bättre. Kommunstyrelsens 
helårsprognos bedöms till en positiv budgetavvikelse på fyra miljoner 
kronor. 
 
-Ekonomisk månadsrapport per september 2023 för kommunstyrelsen, 
kommunledningsförvaltningen. 
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§ 267 Dnr 2023-00437 
 

Ansökan om lån från Växjö Handbollsförening  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
1. Kommunstyrelsen beviljar utlåning till Växjö HF Förvaltnings AB 

om 4,6 mnkr för refinansiering av befintlig bankfinansiering. 
 

2. Krav på intäktsförstärkning om minst 100 tkr. 
 
Säkerheter: 

• Pantsättning av aktier i Växjö HF Förvaltnings AB 
• Säkerhetsöverlåtelse av byggnad på och arrenderätt till Växjö 

Kungsmaden 10 
 

Ränta:  
• Enligt gällande praxis, kommunens upplåningskostnad + 

borgensavgift 
 
Amortering: 

• Oförändrad, 180 tkr per år (25 år) med start 2025 
 
Bakgrund 
Växjö HF är den enda föreningen i Växjö kommun där det bedrivs hand-
bollsverksamhet. Det bedrivs ungdomsverksamhet från 6 år och uppåt. 
 
Föreningen har ca 450 aktiva spelare och ledare och ca 650 medlemmar.  
För Växjö HF är det viktigt att erbjuda samma möjligheter och resurser 
till både pojkar och flickor. Detta ska märkas från de yngsta hela vägen 
upp till representationslagen där dam- och herrlag ska ges samma eko-
nomiska förutsättningar.  
 
2018 initierades ”Alla barn ska spela handboll” med syfte att öka antalet 
barn som upptäcker handbollen som sport. Konceptet innebär att göra 
det i princip helt gratis att för barn mellan 6–9 år att börja träna och 
spela handboll samt att uppmuntra till spontanaktivitet. Konceptet har 
varit framgångsrikt och antalet utövare i föreningen har ökat från 270 till 
dagens ca 450 aktiva i föreningen.  Målet är att inom några år vara 500 
handbollsspelande barn och ungdomar.  
Budgeten för 2023–2024 är satt med små marginaler där Växjö Hand-
bollsförening budgeterar med ett resultat om + 2 tkr. Detta är utifrån 
nuvarande kostnadsnivå på hyra för GBJ Arena AB till Växjö HF Förvalt-
nings AB. 
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Växjö HF förvaltnings AB är helägt av Växjö Handbollsförening. Bolaget 
äger GBJ Arena som hyrs ut till Växjö Handbollsförening och 
Kungsmadskolan. Marken arrenderas av Vöfab.  

GBJ Bygg Arena började byggas 2009 och invigdes samma år i augusti. 
Arenan omfattar hall, kansli/klubblokal, entréhall och kiosk/café.  

Ursprunglig investering i byggnad och inventarier ca 10,3 mnkr fördelas 
enligt nedan: 

• Banklån till bolaget  5,9 mnkr 

• Eget kapital (Växjö HF)  5,0 mnkr 

Eget kapital finansierades via lån om 5,0 mnkr till Växjö HF från Växjö 
kommun. Det egna kapitalet användes som en egen insats för 
finansieringen av GBJ Arena i Växjö HF förvaltnings AB. Lånet till Växjö 
kommun skrevs av med 0,5 mnkr per år t o m 2019. Upplägget med årlig 
nedskrivning av lånet påminner om, och har givit samma effekt, som ett 
årligt driftbidrag på motsvarande belopp. 

Banklån i Swedbank uppgår f.n. till 4,6 mnkr, säkerställt via 
säkerhetsöverlåtelse av byggnad på och arrenderätt till Växjö 
Kungsmaden 10 (fastighetsägare VÖFAB).  

• Ränta 7,12% 

• Amortering 180 tkr per år 

Intäkterna i form av hyra från Växjö HF och Kungsmadskolan uppgår till 
drygt 1 mnkr per år. Av dessa står Växjö HF för 0,4 mnkr.  
 
Eftersom GBJ Arena är byggd på en arrendetomt är värdet på 
säkerhetsöverlåtelsen lägre och osäkrare vilket leder till sämre villkor 
från banken. 

De senaste åren har Växjö HF Förvaltning AB balanserat ekonomin med 
hjälp av låga räntor samt låg amortering. Sen 2022 har räntan på lånet 
höjts samtidigt som banken kräver ökad amortering. De högre 
kapitalkostnaderna tillsammans med högre kostnader för el och 
uppvärmning gör ekonomin alltmer ansträngd. 

Vid refinansiering av Växjö kommun kan räntekostnaden f.n. minska 
med ca 100 tkr per år. 

Beslutsunderlag 
Kommunchefens skrivelse daterad 2023-09-20 där följande bedömning 
framgår: Amorteringen bör uppgå till minst 300 tkr per år, därutöver 
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behöver bolaget förstärka resultatet för att långsiktigt kunna utveckla, 
under-hålla och förvalta fastigheten. 
 
Räntevinsten/besparingen om cirka 100 tkr per år till följd av lägre ränta 
på lån från Växjö kommun räcker inte för att balansera resultatet i 
bolaget. Eventuell utlåning från Växjö kommun bör kombineras med 
krav på förstärkning av intäkter till exempel i form av hyreshöjning till 
föreningen, höjda tränings- och medlemsavgifter och/eller andra ex-
terna intäkter. 
 
Om Växjö kommun medverkar till att refinansiera lån från Swedbank 
som stärker bolagets resultat med 100 tkr bör det även kombineras med 
att föreningen bidrar med minst det motsvarande för att skapa en 
långsiktigt hållbar ekonomi i fastighetsbolaget. 
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§ 268 Dnr 2023-00342 
 

Justitiedepartementets remiss av promemorian 
Vistelseförbud på allmän plats och vissa andra 
platser  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar följande 
synpunkter på remissen: 
 
Växjö kommun ställer sig positiva till att utöka möjligheterna att 
förbjuda personer att vara på vissa platser när det finns påtaglig risk och 
medvetenhet om att främja brott men har svårt att ta ställning till hur 
det kommer verkställas i praktiken. Förslaget om vistelseförbud på 
allmän plats och vissa andra platser har således föranlett behov av 
klargörande, specificerade nedan; 

• Förflyttningseffekter och hur detta kan påverka framtida 
brottslighet i andra delar av staden om man väljer att förbjuda en 
individ på en viss geografiskt plats. Kommunen ställer sig 
frågande till hur detta ska efterlevas i praktiken. 
 

• Globaliseringen och hur det påverkar att förbjuda alternativt 
flytta en individ fysiskt, då det finns flera andra sätt att 
kommunicera och interagera utan att befinna sig på samma 
fysiska plats. 

 
• Kommunens sociala insatser och hur dessa påverkas av vem som 

ska se till att lagen efterföljs i praktiken. 
 

• Hur lagen påverkar unga barn under 15 år då det är en risk för att 
dessa barn blir mer attraktiva att användas som utövare vid de 
geografiska platser som andra individer förbjuds att vara på. 

 
Bakgrund 
Växjö kommun är remissinstans för Justitiedepartementets remiss av 
promemorian Vistelseförbud på allmän plats och vissa andra platser (Ds 
2023:17). 
 
Beslutsunderlag 
-Kommunchefens yttrande daterat 2023-09-19 
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§ 269 Dnr 2023-00002 
 

Inkomna och besvarade skrivelser av intresse samt 
inkomna inbjudningar och protokoll  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet noterar informationen. 
 
Bakgrund 
Kansliavdelningen har sammanställt en förteckning över inkomna och 
besvarade skrivelser av intresse som redovisas för arbetsutskottet.   
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§ 270 Dnr 297092 
 

Övrigt 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Arbetsutskottet noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Jon Malmqvist (KD) undrar om kommunen är inbjuden till ett möte om 
Kronobergs slottsruin som ska genomföras tillsammans med Statens 
fastighetsverk (SFV). 
 
Mötesordförande Pernilla Tornéus (M) svarar att kommunen är inbjuden 
och att mötet kommer äga rum i början av december. 
 

 
 


